

содержание / contents

	От редакции	1
	Introduction	
	ИНТЕРВЬЮ НОМЕРА	
	INTERVIEW	
	А.В. Брызгалин. ЛУЧШАЯ ОПТИМИЗАЦИЯ — НЕ ПЕРЕПЛАЧИВАТЬ НАЛОГИ	8
	A.V. Bryzgalin. THE BEST OPTIMISATION IS NOT OVERPAYING TAXES	
	ТЕМА НОМЕРА: НАЛОГОВОЕ ПРАВО В ЭПОХУ САНКЦИЙ	
	TOPIC OF THE ISSUE: TAX LAW IN THE AGE OF SANCTIONS	
	С.Г. Пепеляев. НАЛОГОВОЕ ПРАВО КАК АНТИТЕЗА ЧРЕЗВЫЧАЙЩИНЕ	17
	S.G. Pepeliaev. TAX LAW AS AN ANTITHESIS OF THE EMERGENCY	
	В.М. Зарипов. ВРЕМЯ НОВЫХ НАЛОГОВЫХ РЕШЕНИЙ	23
	V.M. Zaripov. TIME FOR NEW TAX SOLUTIONS	
	Д.М. Щекин. ПООЩРЕНИЕ ИННОВАЦИЙ В НАЛОГОВОМ ПРАВЕ РОССИИ: ОТВЕТЫ НА НОВЫЕ ВЫЗОВЫ	29
	D.M. Schekin. ENCOURAGING INNOVATIONS IN RUSSIAN TAX LAW: RESPONSES TO NEW CHALLENGES	
	В.А. Мачехин. ОБЩИЕ И СПЕЦИАЛЬНЫЕ НАЛОГОВЫЕ АНТИУКЛОНИТЕЛЬНЫЕ МЕРЫ В НАЛОГОВОМ ПРАВЕ РФ: ИСПОЛЬЗОВАНИЕ ЧУЖОГО ОПЫТА	37
	V.A. Machekhin. GENERAL AND SPECIAL TAX ANTI-EVASION MEASURES IN THE TAX LAW OF THE RUSSIAN FEDERATION: USE OF FOREIGN EXPERIENCE	
	В.В. Громов. НАЛОГОВЫЙ МОНИТОРИНГ В КОНТЕКСТЕ ПРАВОПРИМЕНИТЕЛЬНОЙ ПРАКТИКИ	48
	V.V. Gromov. TAX MONITORING IN THE CONTEXT OF LAW ENFORCEMENT PRACTICE	

О.С. Богданова. НАЛОГОВАЯ АМНИСТИЯ КАК ИНСТРУМЕНТ
БОРЬБЫ С ДРОБЛЕНИЕМ БИЗНЕСА 61

O.S. Bogdanova. TAX AMNESTY AS A TOOL TO PREVENT BUSINESS
SPLIT

М.В. Семенова, Е.Е. Ковалёва. ТРАНСГРАНИЧНАЯ УСТУПКА ПРАВ
ТРЕБОВАНИЯ В УСЛОВИЯХ САНКЦИЙ: НАЛОГОВЫЕ АСПЕКТЫ 69

M.V. Semenova, E.E. Kovaleva. CROSS-BORDER DEBT ASSIGNMENT
UNDER SANCTIONS: TAX ASPECTS

К.А. Пономарева. О ПРАКТИКЕ НАЛОГООБЛОЖЕНИЯ НЕДВИЖИМОГО
ИМУЩЕСТВА ОРГАНИЗАЦИЙ ИСХОДЯ ИЗ КАДАСТРОВОЙ СТОИМОСТИ 75

K.A. Ponomareva. ON THE PRACTICE OF TAXING REAL ESTATE
OF ORGANISATIONS ON THE BASIS OF CADASTRAL VALUE

М.М. Ягнюкова. ПРОБЛЕМЫ ПРИМЕНЕНИЯ НАЛОГОВЫХ ЛЬГОТ
ПРИ ПРОДАЖЕ АКЦИЙ (ДОЛЕЙ) 83

M.M. Iagņukova. PROBLEMS OF APPLYING TAX BENEFITS TO INCOME
FROM THE SALE OF SHARES

Е.В. Килинкарлова. НАЛОГОВОЕ ПРАВО КНР НА СОВРЕМЕННОМ ЭТАПЕ
И НАЛОГОВЫЕ ВЫЗОВЫ ПЛАТФОРМЕННОЙ ЭКОНОМИКИ 91

E.V. Kilinkarova. TAX LAW OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA
AT THE CONTEMPORARY STAGE AND TAX CHALLENGES
OF THE PLATFORM ECONOMY



ЮРИДИЧЕСКОЕ ПРОШЛОЕ

LEGAL PAST

Г.А. Есаков. УГОЛОВНЫЙ ПРОЦЕСС ПОРЕФОРМЕННОЙ РОССИИ
(НА ПРИМЕРЕ ДЕЛА КОЛЕСНИКОВЫХ) 102

G.A. Esakov. RUSSIAN CRIMINAL PROCEDURE AFTER 1864
(ON THE BASIS OF KOLESNIKOV'S CASE)

содержание / contents

Б.Н. Чичерин. СУД НАД ПОСТНИКАМИ (ИЗ ТАМБОВА) 115

B.N. Chicherin. THE TRIAL OVER POSTNIKS (FROM TAMBOV)

А.П. Вершинин. О РАЗВИТИИ АВТОРСКОГО ПРАВА НА ФОТОГРАФИЧЕСКИЕ ПРОИЗВЕДЕНИЯ В ДОЦИФРОВУЮ ЭПОХУ: СОВЕТСКИЙ ПЕРИОД 120

A.P. Vershinin. ON THE DEVELOPMENT OF COPYRIGHT IN PHOTOGRAPHIC WORKS IN THE PRE-DIGITAL ERA: THE SOVIET PERIOD



ДИСКУССИОННЫЙ КЛУБ

DISCUSSION BOARD

А.А. Иванов. НЕ ПОРА ЛИ ПРИЗНАТЬ ФИАСКО РЕФОРМЫ АРБИТРАЖЕЙ? 134

A.A. Ivanov. ISN'T IT TIME TO RECOGNISE THE FIASCO OF ARBITRATION REFORM?



ЮРИДИЧЕСКАЯ ХРОНИКА

LEGAL CHRONICLE

I. **А.Н. Латыев.** Нет давности для изъятия коррупционных доходов 137

II. **Г.А. Есаков.** Внепроцессуальное воздействие председательствующего судьи на присяжных заседателей 142

III. **О.П. Плешанова.** Зарегистрированное право: миф или реальность? 145

IV. **В.М. Зарипов.** Амнистия дробления бизнеса и НДС при УСН: методички от ФНС 152

V. **А.А. Иванов.** Закон о развитии пустоты 157

VI. **Т.А. Терещенко.** О тонкостях интерпретации не в пользу налогоплательщика 160

VII. **Л.Ю. Михеева.** О последствиях рождения детей спустя длительное время после смерти их родителей 164

I. **A.N. Latyev.** No Statute of Limitations for Seizure of Corruption Proceeds

II. **G.A. Esakov.** Non-Procedural Influence of the Presiding Judge on the Jury

III. **O.P. Pleshanova.** Registered Title: Myth or Reality?

ЗАКОН

IV. **V.M. Zaripov.** Amnesty for Business Splitting and VAT under the Simplified Taxation System: Methodologies from the Federal Tax Service

V. **A.A. Ivanov.** The Law of Void Development

VI. **T.A. Tereshchenko.** Nuances of Interpretation not in Favour of the Taxpayer

VII. **L.Yu. Mikheeva.** The Consequences of Childrens' Being Born Long after the Death of Their Parents



ПРЕСС-РЕЛИЗ

PRESS RELEASE

Фигуры высшего судебного пилотажа 170

Performing Judicial Aerobatics



ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА

THEORY AND PRACTICE

M.A. Волчанский. СЕПАРАТНАЯ УСТУПКА ТРЕБОВАНИЙ КРЕДИТОРА К ПОРУЧИТЕЛЮ: ТЕКУЩАЯ ПОЗИЦИЯ ОТЕЧЕСТВЕННОГО ПРАВОПОРЯДКА И ЕЕ ОСМЫСЛЕНИЕ 174

M.A. Volchanskiy. SEPARATE ASSIGNMENT OF THE CREDITOR'S CLAIMS AGAINST THE GUARANTOR: CURRENT DOMESTIC LEGAL ORDER AND ITS UNDERSTANDING

M.B. Кудинова. СОДЕЙСТВИЕ ГОСУДАРСТВЕННЫХ СУДОВ ТРЕТЕЙСКИМ В ПРИНЯТИИ ОБЕСПЕЧИТЕЛЬНЫХ МЕР И ПОЛУЧЕНИИ ДОКАЗАТЕЛЬСТВ 187

M.V. Kudinova. ASSISTANCE OF STATE COURTS TO ARBITRAL TRIBUNALS IN GRANTING INTERIM MEASURES AND OBTAINING EVIDENCE

B.A. Филатьев. ПРОБЛЕМА КВАЛИФИКАЦИИ ПОЛОВЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ ПО ПРИЗНАКУ НАПРАВЛЕННОСТИ ДЕЯНИЯ НА УДОВЛЕТВОРЕНИЕ СЕКСУАЛЬНОГО ВЛЕЧЕНИЯ ВИНОВНОГО 196

V.A. Filatyev. THE PROBLEM OF QUALIFICATION OF SEX CRIMES BASED ON THE DIRECTION OF THE ACT TOWARDS SATISFYING THE SEXUAL DESIRE OF THE GUILTY PARTY
